

國立中興大學台灣文學與跨國文化研究所

碩士班學位論文品質與管考準則

113年10月16日113學年度第1學期第2次所務會議通過

113年12月16日113學年度第2次院務會議通過

- 第一條 國立中興大學台灣文學與跨國文化研究所(下稱本所)為維護研究生之學位論文品質，依「國立中興大學碩士班學位考試細則」訂定國立中興大學台灣文學與跨國文化研究所學位論文品質與管考準則(下稱本準則)。
- 第二條 本所研究生之論文指導教授資格依教育部之「學位授予法」及本校「碩士班章程」規定辦理：
- 一、每位專任教授每學年新收指導研究生人數上限以三位為原則。
 - 二、指導總人數上限以十位為原則
 - 三、前述如有異議，由本所所務會議協調之。
- 第三條 研究生之學位論文須符合本所專業領域，並經學位考試委員會確認，如有不符本所專業領域爭議，依本校「碩士班學位考試細則」規則辦理。
- 第四條 學生論文有違反學術倫理情事，經碩士學位考試委員會審查確定者，以不及格論。對於已授予之學位，如發現論文、創作、展演、作品、成就證明、書面報告、技術報告或專業實務報告有造假、變造、抄襲、由他人代寫或其他舞弊情事，依本校「碩、博士學位論文違反學術倫理案件處理原則」調查屬實者，依規定撤銷學位後，應通知當事人繳還該學位證書，並將撤銷及註銷事項，通知其他專科學校、大學及相關機關(構)。
- 第五條 如有任何疑義，由指導教授及論文指導委員會認定，提交所務會議決議。
- 第六條 本準則經所務會議及院務會議通過並報教務處備查後施行。

National Chung Hsing University

Graduate Institute of Taiwan Literature and Transnational Cultural Studies

Guidelines for Master's Thesis Quality Control and Management

Approved by the 2nd Institute Affairs Committee Meeting of the 1st Semester, Academic Year 2024-2025 on October 16, 2024 Approved by the 2nd
College Affairs Committee Meeting, Academic Year 2024-2025 on December 16, 2024

1. The Graduate Institute of Taiwan Literature and Transnational Cultural Studies, National Chung Hsing University (hereinafter referred to as "the Institute") establishes these Guidelines for Master's Thesis Quality Control and Management (hereinafter referred to as "the Guidelines") in accordance with the "National Chung Hsing University Regulations for Master's Degree Examinations" to maintain the quality of graduate students' theses.
2. The qualifications for thesis advisors shall comply with the Ministry of Education's "Degree Conferral Act" and the University's "Master's Program Regulations":
 - (1) Each full-time professor may accept up to three new graduate advisees per academic year in principle.
 - (2) The total number of advisees shall not exceed ten in principle.
 - (3) Any disputes regarding the above shall be mediated by the Institute Affairs Committee.
3. Graduate students' theses must align with the Institute's professional fields and be approved by the Degree Examination Committee. Any disputes regarding compatibility with the Institute's professional fields shall be handled in accordance with the University's "Regulations for Master's Degree Examinations."
4. Students whose theses are found to violate academic ethics, as confirmed by the Master's Degree Examination Committee, shall receive a failing grade. For degrees already conferred, if the thesis, creative work, exhibition, performance, achievement certification, written report, technical report, or professional practice report is found to involve fabrication, falsification, plagiarism, ghostwriting, or other fraudulent practices, the case shall be investigated according to the University's "Principles for Handling Master's and Doctoral Theses Violating Academic Ethics." If verified, the degree shall be revoked, the degree certificate shall be returned, and the revocation and cancellation shall be notified to other technical colleges, universities, and relevant authorities.
5. Any disputes shall be determined by the thesis advisor and the Thesis Advisory Committee and resolved through the Institute Affairs Committee.
6. These Guidelines shall be implemented upon approval by the Institute Affairs Committee and College Affairs Committee and filed with the Office of Academic Affairs.

● 英文譯本僅供參考，文義如與中文版有歧異，概以中文版為準。
(The English version is provided for reference only. The Chinese version shall prevail in case of any discrepancies between the English and Chinese versions)